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П Р О Т О К О Л 

 

№ 244 
 

София, 28.08.2024 година 

 

Днес, 28.08.2024 г. от 10:02 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На заседанието присъства членът на Комисията Благой Голубарев и главният 

секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров - директор  на дирекция „Природен газ“, 

Р. Тахир - началник на отдел „Цени, лицензии и пазари – природен газ“ в КЕВР. 

 

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна по преписката 

лицата, представляващи „Булгаргаз” ЕАД, за присъствено участие в откритото заседание.  

 

„Булгаргаз” ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-15-20-20/22.08.2024 г.  

 

Заявили участие в откритото заседание са: 

 г-н Веселин Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Мария Захариева – директор на дирекция „Връзки с обществеността“ в 

„Булгаргаз“ ЕАД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-ДК-976 от 15.08.2024 г. 

относно заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-20#1 от 12.08.2024 г. за 

утвърждаване на цена за месец септември 2024 г., по която общественият доставчик да 

продава природен газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е 
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издадена лицензия за производство и пренос на топлинна енергия. 

 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

Ремзия Тахир, Михаела Андреева, Хриси Йорданова, Людмила Ненова, Александра 

Димитрова, Любослава Джоргова и Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито 

заседание по т. 1 от Протокол № 242/22.08.2024 г. и публикуван на интернет страницата 

на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

От страна на дружеството заявител „Булгаргаз“ ЕАД в заседанието присъствено 

взимат участие г-н Веселин Синабов - изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД, г-жа 

Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и ценообразуване“ в 

дружеството и г-жа Мария Захариева - директор на дирекция „Връзки с обществеността“ в 

същото дружество.  

Г-н Синабов, Вие имате достатъчен опит с участие в тези открити заседания. Моля 

Ви, знаете, обръщам се към Вас да изразите становището на дружеството по изготвения от 

работната група на Комисията доклад. Заповядайте! 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря, г-н Председател! Запознахме се с доклада на работната група. Нямаме 

забележки. Искам да отбележа, че при подаване на заявлението на 12. 08. предложената от 

„Булгаргаз“ ЕАД цена за м. септември беше значително по-ниска от ценообразуващия 

индекс TTF. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Така е. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
В резултата на тази конкурентна цена, внесена от „Булгаргаз“ ЕАД за 

утвърждаване, част от клиентите поискаха увеличение на месечните си количества…  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Част от клиентите на дружеството, на „Булгаргаз“ ЕАД? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Част от клиентите на „Булгаргаз“ ЕАД поискаха увеличение на доставките за м. 

септември. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Като количества. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Като количества. Което беше прието от дружеството, разбира се. В резултата на 

приетото увеличение „Булгаргаз“ ЕАД ще внесе окончателната цена за м. септември, 

която ще бъде с незначително повишение спрямо първоначално заявената, тъй като 

количествата образуващи ценовия микс се повишават… 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Не разбрах обаче какво казахте. Значително или незначително? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Незначително. 
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Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Незначително. 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Незначително. Дори и незначителното повишение ще запази 

конкурентноспособността на цената, на регулираната цена. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Синабов! Обръщам се към работната група. Г-н Димитров, моля 

докладвайте, извън това, което каза г-н Синабов, има ли други обстоятелства, които 

трябва да отчетем до края на процедурата?  

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми г-н Голубарев, уважаеми г-н Синабов, 

уважаема г-жо Витанова, на работната група не са известни нови факти и обстоятелства, 

спрямо тези, които вече са представени в доклада на работната група към Комисията. 

Очакваме от „Булгаргаз“ ЕАД да представи навременна и актуална информация, имаща 

отношение към утвърждаването на цената на обществения доставчик за м. септември 2024 

г. 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Димитров! Заповядайте, г-н Голубарев! Имате думата. 

 

Бл. Голубарев – член на Комисията за енергийно и водно регулиране: 

Благодаря, г-н Председател! Аз имам само един въпрос. Клиенти или крайни 

снабдители са поискали увеличаване на количествата? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Крайни снабдители. 

 

Бл. Голубарев – член на Комисията за енергийно и водно регулиране: 

Благодаря! 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Синабов! Аз също искам да кажа няколко думи. Действително 

цената на нидерландската борса, индексът TTF е значително по-голям. Говоря в момента 

за дневния индекс. Дори днес сутринта индексът беше от порядъка на 38,8 EUR/ MWh, 

което превърнато в български левове дава едно повишение спрямо цената, която в 

заявлението участва, с близо 10 лв. отгоре. Това, което е положително, искам все пак и 

това да отбележа, защото трябва представителите на българския бизнес да знаят, че до 

голяма степен е направено необходимото за защитаване на  интересите на потребителите. 

В момента в „Чирен“ нагнетените количества са 86% от капацитета на подземното газово 

хранилище, а средно в Европейския съюз вече надминаха 91%. Почти достигат 92%. Това, 

разбира се, не означава, че цената автоматично ще намалее, но е една гаранция, че няма да 

има сериозен скок на цената в следващите няколко месеца. Относно обстоятелствата, 

които Вие изтъкнахте: водещото е това, че цената на природния газ за м. септември, се 

формира от две доставки, които не са свързани с индекса TTF. Едната, това е 

азербайджанския газ, с фиксирани количества, ежемесечно, и природен газ, който беше 

нагнетен от подземното газово хранилище. Тъй като, както Вие казахте, са се увеличили 

заявките на част от потребителите на „Булгаргаз“ ЕАД. Вие изрично изтъкнахте крайните 

снабдители, допълнителните количества са получени чрез увеличаване на количеството 

природен газ, който е изтеглен от подземното газово хранилище и който е на цена по-
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висока от тази на природния газ от Азербайджан. Това именно е довело до това слабо 

повишение, както Вие казахте. Преди да завършим, имам въпрос към Вас? Кога ще 

можете да ни дадете актуалната информация, с която Вие завършихте Вашето изказване? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 
Утре, до края на деня, ще бъде предоставена информацията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Така, щом утре ще бъде предоставена до края на деня, тъй като за разлика от 

предшестващи месеци, когато ние изчаквахме дата първото число на следващия месец, с 

оглед да се отчетат промените в индекса TTF на нидерландската борса до 24:00 часа на 

последния ден от предшестващия месец и двете количества фактически няма да бъдат 

обвързани с индекса TTF. По изключение Комисията за енергийно и водно регулиране ще 

заседава на 30.08.2024 г. от 14 часа. Това обаче не означава, че по същия начин ще се 

случи и в следващите месеци, когато ние естествено ще трябва да отчетем промяната в 

цената на TTF до 24:00 часа на предшестващия месец. В случая обаче може да се проведе 

това заседание в петък 30.08.2024 г. от 14 часа. Разбира се, това ще бъде информация за 

всичките потребители, като безспорно влизането в действие на новите цени започва от 

00:00 часа на 01 септември. Колеги, г-н Синабов, нямате какво да допълните. Тогава, аз 

обявих, кога ще се проведе закритото заседание на Комисията за окончателно определяне 

на цената на природния газ за м. септември, с което закривам заседанието. 

Благодаря Ви за участието и Ви желая успешен ден и на двамата!  

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

 

 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 30.08.2024 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-20#1 от 12.08.2024 г. за утвърждаване на 

цена за месец септември 2024 г., по която общественият доставчик да продава природен 

газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-20-20/22.08.2024 г. до „Булгаргаз“ 

ЕАД. 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

 Б. Голубарев 

 

                                                    ГЛАВЕН СЕКРЕТАР:  

  

                   РОСИЦА ТОТКОВА 
Протоколирал: 

 

              И. Зашева - главен експерт 


